

ISSN 2095-9958
CN 10-1316/R

中国科技核心期刊(中国科技论文统计源期刊)

2019年9月 第12卷第9期 Volume 12 Number 9 September 2019

中华骨与关节外科杂志

ZHONGHUA GU YU GUANJIE WAIKE ZAZHI

Chinese Journal of Bone and Joint Surgery

ISSN 2095-9958



9 772095 995189



主管：国家卫生健康委员会

主办：中国医学科学院



中华骨与关节外科杂志

ZHONGHUA GU YU GUANJIE WAIKE ZAZHI

月刊 2008年4月创刊 第12卷 第9期 2019年9月

主 管

国家卫生健康委员会

主 办

中国医学科学院

主 编 邱贵兴

编辑部主任 高 鹏(代)

编辑出版

中国协和医科大学出版社

《中华骨与关节外科杂志》编辑部

北京东单三条9号(100730)

电话:010-65281306

E-mail:guguanjie@126.com

投稿网址:www.cjbjs.com

印 刷

北京联合互通彩色印刷有限公司

中国标准连续出版物号

ISSN 2095-9958

CN 10-1316/R

广告许可证

京东工商广字第0342号

广 告

《中华骨与关节外科杂志》市场部

发 行

中国协和医科大学出版社期刊中心

地址:北京东单三条9号

邮 发

全国各地邮电局

邮发代号:82-735

国内定价

每期15.00元,全年180.00元

本期责任编辑 李丹阳

本期英文编辑 李丹阳

本刊版权归《中华骨与关节外科杂志》编辑部所有

目 次

“卫生健康事业发展70年巡礼”专栏

经皮腰椎内镜手术加速康复外科实施流程专家共识毛海青,周非非,蔡思逸,等 (641)

青少年特发性脊柱侧凸后路矫形融合手术加速康复外科实施流程专家共识蔡思逸,陈峰,王树杰,等 (652)

临床论著

先天性脊柱侧凸伴发畸形的临床特点分析吴南,张元强,王连雷,等 (663)

颈后路单开门椎管扩大成形术围手术期加速康复外科措施中运用氨甲环酸的效果评估李欣,周非非,张凤山,等 (668)

头部自重后伸牵引治疗颈椎曲度异常的临床价值胡华,李连泰,刘艳伟,等 (673)

青少年特发性脊柱侧凸患儿父母疾病不确定感现状及影响因素分析杨旭,徐园,王阳阳,等 (677)

不同皮肤切口对全膝关节置换术后切口外侧皮肤感觉障碍的影响:前瞻性随机对照研究刘洪文,徐杰,林院,等 (681)

初次全髋关节置换术后早期脱位的临床特点及处理策略谢峰,周怡利,徐明灯,等 (686)

孤立性内侧半月板关节囊交界处隐匿性撕裂的诊断与治疗冯克毅,张春刚,马霄君,等 (690)

- 保留旋前方肌掌侧入路手术治疗桡骨远端骨折的临床疗效分析 李祯华,余得水,张玉明,等 (696)
临时外固定架撑开治疗急性闭合性不稳定踝关节骨折 袁玉松,芦浩,吕昊润,等 (700)
踝周神经阻滞用于前足矫形手术镇痛效果的临床研究 陆叶,边焱焱,杜悠,等 (704)
人体髋臼前后壁骨硬度分布特征研究 刘国彬,殷兵,王建朝,等 (708)
3D打印技术及VR技术在重度下肢畸形矫正临床教学中的应用 高鹏,杜悠,边焱焱,等 (712)

综述

- 脊柱侧凸支具治疗的现状及研究进展 袁望舒,陈丽霞,沈建雄,等 (717)
生物治疗在假体周围感染的临床应用与研究进展 徐一宏,李朔,徐卫东 (722)
转化生长因子 β 信号在骨关节炎中的作用 张立智,卫禛,张世民 (727)
非甾体抗炎药对骨折愈合影响的研究进展 韦俊江,陈光敏,薛明强,等 (733)



欢迎关注《中华骨与关节外科杂志》微信公众号

本刊郑重声明

本刊唯一官方网站: www.cjbjs.com
本刊编辑部工作人员:
编辑部主任:高鹏
编辑:孙维 李丹阳 刘亦男 曹静
编辑部地址:北京市东城区东单三条9号 中国协和医科大学出版社303室
邮编:100730
电话:010-65281306
E-mail:guguanjie@126.com

《中华骨与关节外科杂志》编辑部

Chinese Journal of Bone and Joint Surgery

Monthly Established in April 2008

Volume 12 Number 9 September 2019

Responsible Institution

National Health Commission of
the People's Republic of China

Sponsor

Chinese Academy of Medical Sciences

Editor-in-Chief

QIU Guixing (邱贵兴)

Acting Director

GAO Peng (高鹏)

Editing & Publishing

Editorial Office of
Chinese Journal of Bone and Joint Surgery,
No.9, Dong Dan San Tiao, Beijing 100730, China
Tel: 0086-10-65281306
E-mail: guguanjie@126.com
http://www.cjbjs.com

Printing

Beijing Lianhehutong Color Printing Co., Ltd.

CSSN

ISSN 2095-9958
CN 10-1316/R

Copyright©2019 by the Editorial Office of Chinese Journal of Bone and Joint Surgery

No content published by the Chinese Journal of Bone and Joint Surgery may be reproduced or abridged without authorization. Please do not use or copy the layout and design of the Journal without permission.

All articles published represent the opinions of the authors, and do not reflect the official policy of the Editorial Board, unless this is clearly specified.

Contents

70th Anniversary for Health Services Development

- Expert consensus on the implementation of enhanced recovery after surgery in percutaneous lumbar endoscopic surgery MAO Haiqing, ZHOU Feifei, CAI Siyi, et al (641)
Expert consensus on the implementation of enhanced recovery after surgery in posterior fusion surgery for adolescent idiopathic scoliosis CAI Siyi, CHEN Feng, WANG Shujie, et al (652)

Clinical Research

- Clinical characteristics analysis of anomalies associated with congenital scoliosis WU Nan, ZHANG Yuanqiang, WANG Lianlei, et al (663)
Evaluation of tranexamic acid used in enhanced recovery after surgery for unilateral posterior cervical expansive open-door laminoplasty LI Xin, ZHOU Feifei, ZHANG Fengshan, et al (668)
Clinical value of head self weight traction for cervical curvature abnormality HU Hua, LI Liantai, LIU Yanwei, et al (673)
Status and influencing factors of parental uncertainty of illness in adolescent idiopathic scoliosis YANG Xu, XU Yuan, WANG Yangyang, et al (677)
Changes of lateral skin sensory loss after total knee arthroplasty through different skin incisions: a prospective randomized control study LIU Hongwen, XU Jie, LIN Yuan, et al (681)
Clinical characteristics and treatment strategy of early dislocation after primary total hip arthroplasty XIE Feng, ZHOU Yili, XU Mingdeng, et al (686)
Diagnosis and treatment of isolated occult medial meniscocapsular separation FENG Keyi, ZHANG Chungang, MA Xiaojun, et al (690)

- Efficacy of operative treatment of distal radius fracture by volar approach preserving pronator quadratus *LI Zhenhua, YU Deshui, ZHANG Yuming, et al* (696)
- Temporary external fixation for acute closed unstable ankle fracture *YUAN Yusong, LU Hao, LV Haorun, et al* (700)
- Clinical research on analgesia effect of ankle nerve block in patients undergoing forefoot orthopedic surgery *LU Ye, BIAN Yanyan, DU You, et al* (704)
- Distribution characteristics of bone hardness in the anterior and posterior walls of the acetabulum *LIU Guobin, YIN Bing, WANG Jianchao, et al* (708)
- Application of 3D printing and virtual reality (VR) techniques in clinical teaching for the correction of severe anomalies of lower extremity *GAO Peng, DU You, BIAN Yanyan, et al* (712)

Review

- Current situation and research progress of brace treatment for scoliosis *YUAN Wangshu, CHEN Lixia, SHEN Jianxiong, et al* (717)
- Clinical application and research progress of biotherapy in periprosthetic joint infection *XU Yihong, LI Shuo, XU Weidong* (722)
- Roles of TGF-beta signaling in the development of osteoarthritis *ZHANG Lizhi, WEI Zhen, ZHANG Shimin* (727)
- Advances in the effects of nonsteroidal anti-inflammatory drugs on fracture healing *WEI Junjiang, CHEN Guangmin, XUE Mingqiang, et al* (733)